

文藻外語大學敦泰年富清寒優秀獎助學金實施辦法

民國 114 年 10 月 23 日校長核定通過

一、宗旨

Linkiss Global Group 董事長朱國禎長期關注高等教育發展，深知人才培育對企業與社會之重要性。為鼓勵文藻外語大學（以下簡稱本校）家境清寒品學兼優的學生，特別設立「敦泰年富清寒優秀獎助學金」，以鼓勵家庭經濟弱勢子女認真向學，並學以致用，與職涯接軌。

二、經費來源：敦泰年富獎助學金。

三、承辦單位：學生事務處生活輔導組、國際暨兩岸合作處境外學生事務組。

四、申請資格：

- (一) 本校修業年限內不限國籍之在學學生。(不含新生、轉學生、復學生、研究生、延修生)
- (二) 前一學年學業成績平均 70 分以上且達班上前 30%、操行成績 80 分以上且無申誡以上之處分紀錄，未達前述標準者需經複審單位(敦泰企業有限公司)同意後方可提出申請。
- (三) 低收入戶、中低收入戶、特殊境遇家庭子女、家境清寒或家庭突遭變故經師長推薦者。
- (四) 同一學期末領取校外單位捐贈本校之獎助學金新臺幣 5,000 元以上者。
- (五) 獲獎者須於公告獲獎兩週內撰寫感謝卡交由承辦單位彙整寄送敦泰企業有限公司。

五、每名獎助金額：新臺幣 2 萬元。(經費如無餘款即停止辦理)

六、應備文件：

- (一) 申請書
- (二) 前一學年度全學年(含上下學期)成績單及獎懲紀錄
- (三) 清寒證明文件：(擇一)
 - 1. 低收入戶、中低收入戶、特殊境遇家庭子女證明
 - 2. 師長推薦書(須載明家境困難點及就學狀況)
- (四) 其他利於審核(如：參賽獲獎、志願服務...等)之相關證明文件(非必要條件，無則免附)。

七、辦理方式：

- (一) 依公告受理申請期間備妥相關文件繳交至承辦單位(本國學生：生活輔導組、境外生：境外學生事務組)，逾期不予受理。
- (二) 初審：承辦單位審核申請資格，學業成績同分者以操行成績及排名較高者為優先，

審核通過名單統一由生活輔導組彙整提送敦泰企業有限公司複審。

(三) 複審：由敦泰企業有限公司遴選後通知生活輔導組獲獎名單。

(四) 承辦單位公告錄取名單並簡訊通知獲獎者。

八、申請資料如有偽冒或造假情事，或違反申請資格者，將撤銷獲獎資格並追繳已撥付之獎學金。

九、本辦法簽陳校長核定後公告實施。

Wenzao Ursuline University of Languages
Dun Tai Nien Fu Scholarship for Economically Disadvantaged Outstanding Students –
Implementation Guidelines

Approved by the President on October 23, 2025

I. Purpose

Chairman Mr. Kuo-Chen Chu of Linkiss Global Group has long been dedicated to promoting higher education, recognizing the importance of talent cultivation to both enterprises and society. To encourage students of Wenzao Ursuline University of Languages (hereinafter referred to as “the University”) who are financially disadvantaged yet demonstrate outstanding conduct and academic performance, the “Dun Tai Nien Fu Scholarship for Economically Disadvantaged Outstanding Students” is established. This scholarship aims to motivate students from low-income families to study diligently, apply their learning in practice, and strengthen the connection between education and career development.

II. Funding source: Dun Tai Nien Fu Scholarship Fund

III. Administrative units: Section of Student Assistance and Counseling, Office of Student Affairs and Section for Overseas Student Affairs, Office of International and Cross-Strait Cooperation

IV. Eligibility requirements

1. Currently enrolled students of the University, regardless of nationality, within the normal study period.
(Excluding new students, transfer students, returning students, graduate students, and those extending their study period.)
2. Applicants must have
 - (1) A minimum average academic grade of 70 or above for the previous academic year and ranking within the top 30% of their class.
 - (2) A conduct grade of 80 or above, with no disciplinary record of reprimand or higher.
 - (3) Those who do not meet the above standards may apply only with approval from Linkiss Global Group after re-evaluation.
3. Students from low-income or lower-middle-income households, families with special circumstances, or those from financially disadvantaged backgrounds as recommended by faculty members.
4. Applicants must not have received other external scholarships or financial aid donated to the University amounting to NT\$5,000 or more in the same semester.

5. Award recipients must submit a thank-you card within two weeks of the award announcement to the administrative office, which will forward all cards to Linkiss Global Group.

V. Scholarship amount: Each recipient will receive NT\$20,000. (Distribution will cease once funds are depleted.)

VI. Required documents

1. Application form
2. Academic transcript for the entire previous academic year (including both semesters), and a record of rewards and punishments.
3. Proof of financial hardship (choose one):
 - (1) Certificate for low-income household, lower-middle-income household, or family under special circumstances.
 - (2) Faculty recommendation letter indicating financial hardship and study performance.
4. Other supporting documents beneficial for review (optional), such as certificates for competition awards or volunteer service.

VII. Application procedure

1. Submit all required documents within the announced application period to the responsible unit:
 - (1) Local students: Section of Student Assistance and Counseling
 - (2) International/Overseas students: Section for Overseas Student AffairsLate applications will not be accepted.
2. Preliminary Review:
 - (1) The responsible unit reviews eligibility.
 - (2) In case of identical academic scores, applicants with higher conduct grades and class rankings will be prioritized.
 - (3) The preliminary list will be compiled by the Section of Student Assistance and Counseling and forwarded to Linkiss Global Group for final review.
3. Final Review: Linkiss Global Group selects the recipients and informs the Section of Student Assistance and Counseling.

4. Announcement: The administrative unit will announce the final list and notify recipients via text message.

VIII. Disqualification: If any applicant is found to have falsified or fabricated documents, or fails to meet the eligibility criteria, the scholarship will be revoked, and any disbursed funds must be returned.

IX. Implementation: These guidelines shall take effect upon the President's approval and official announcement.